
 zمصاحبه و خبر

خمس: این 
مدل بازیکنان را 

نمی خواهم
پاکــو خمــس ســرمربی تراکتــور 
دربــاره عملکرد مهدی حســینی 
و مقایســه آن بــا فصــل قبــل 
می گویــد: »محمــد حســینی 
بازیکنــی اســت کــه فصــل پیــش 
بــرای مــا خیلــی بــازی کــرد و 
یکــی از بازیکنــان مهــم تیــم مــا 
بــود. در فصــل جــاری بازیکنــان 
دیگــری در آن پســت اضافــه 
شــدند و رقابــت ســخت تر شــده 
و شــاید حقــش بــود در برخــی 
یــق بیشــتری  از بازی هــا دقا
ــازی کنــد و از ابتــدا در ترکیــب  ب
باشــد. فکــر می کنــم بایــد بــه 
ر کــردن و تــاش کــردن  کا
ادامــه دهــد، جــام حذفــی از 
راه می رســد و بایــد خــودش 
را آمــاده نگــه دارد؛ بــه عنــوان 
ســرمربی کســی را نمی خواهــم 
کــه دلــش بــا تراکتــور نباشــد. اگر 
بازیکنــی نمی خواهــد عضــوی از 
مجموعــه تراکتــور باشــد از اینجا 
بــرود. بازیکنانــی می خواهیــم 
کــه بخواهنــد در تراکتــور رشــد 
کننــد. محمــد حســینی بازیکــن 
خوبــی اســت کــه می توانســت 
دقایــق بیشــتری بــازی کنــد. 
ســطحی کــه شــجاع و آقاســی 

بــازی می کننــد بالاســت.« 
خمــس دربــاره برگــزاری دربــی 
بــا VAR ایــن طــور می گویــد: 
»در فوتبــال بایــد عدالــت وجــود 
داشــته و قوانیــن بــرای همــه 
یکســان باشــد. درســت اســت 
یــش  زما آ هنــد  ا می خو کــه 
انجــام دهنــد امــا VAR آزمایــش 
شــده اســت و فکــر می کنــم 
اگــر اســتفاده شــود بایــد بــرای 
همــه باشــد و نبایــد نابرابــری در 
فوتبــال باشــد؛ یــک بــازی باشــد 
و یــک بــازی نباشــد نابرابــری 
ایجــاد می کنــد؛ تیم هایــی بــا 
یــک قانونــی بــازی می کننــد و 
دیگــر تیم هــا بــا قانونــی دیگــر.«

بازگشت فلاح و 
تی ورده به تمرینات 

گل گهر
پــی در  پیا مصدومیت  هــای 
گل گهــر ســیرجان تبدیــل بــه 
چالشــی بــرای ســرمربی یونانــی 
ینحــال  یــن تیــم شــده بــا ا ا
2 بازیکــن  اکنــون بازگشــت 
یــن  ا ینــات گروهــی  تمر بــه 
تیــم قطعــاً خبــر خوبــی بــرای 
مارینــوس اوزونیدیــس خواهــد 
بــود. ســامان فــاح کــه پــس 
از تحمــل دوران مصدومیــت 
در بازی هــای تیــم ملــی امیــد، 
دوبــاره دچــار آســیب دیدگی 
شــده بــود و بــه همیــن خاطــر در 
بازی هــای اخیــر گل گهــر حضــور 
نداشــت، با پشــت سر گذاشتن 
دوران درمان مجدداً به آمادگی 
لازم رســیده و در چنــد روز اخیــر 
تیــم  هــی  گرو ینــات  تمر بــه 

اضافــه شــده اســت. 
بــه ایــن ترتیــب نگرانی هــای 
اوزونیدیــس در خــط دفاعــی 
کمتــر شــده و ایــن مدافــع جــوان 
در صــورت صاحدیــد کادر فنــی 
لومینیــوم  بــل آ نــد مقا می توا

اراک بــه میــدان بــرود. 
همچنین میشــل تی ورده زننده 
گل تیمــش بــه پرســپولیس 
کــه توســط داور گرفتــه نشــد، 
دیگــر مصــدوم گل گهــر بــود 
امــا ایــن مهاجــم هلنــدی پــس 
از پشــت ســر گذاشــتن دوره 
درمانــی در تمرینــات گروهــی 
تیــم شــرکت کــرد و بــه ایــن 
ترتیــب دغدغه هــای هجومــی 
ســرمربی یونانــی نیــز کمتر شــد. 
ی  مهــد و  ری  گلــزا ن  مهــرا
تیکــدری، 2 مصــدوم دیگــر 
کــه مــدت  گل گهــر هســتند 
دوری آنهــا از مســتطیل ســبز 

 . نیســت مشــخص 
ســیرجانی ها سه شــنبه در اراک 
مقابــل آلومینیــوم بــه میــدان 

می رونــد.

: سیروس پورموسوی

با هر نتیجه ای می ماند

استقلال خوزستان با کسب 4 امتیاز از 12 بازی گذشته در قعر جدول لیگ 
برتــر قــرار دارد. بــه همیــن خاطر شــایعاتی پیرامون نیمکت ایــن تیم وجود 
دارد. بــا این وجود مدیران اســتقلال خوزســتان قصدی بــرای ایجاد تغییر و 
تحول روی نیمکت خود ندارند و به سیروس پورموسوی اطمینان داده اند 
که با هر نتیجه ای مقابل پرســپولیس به کارش ادامه خواهد داد. مدیران 

باشــگاه بــه او قول تقویت تیــم در نیم فصل را داده اند.

محمد قربانی

هم دفاع هم هافبک

مورایــس در بــازی مقابــل فــولاد از محمــد قربانــی در قلــب دفاعــی تیمش 
ســود بــرد. بازیکن جوان ســپاهان که علیرغم ســابقه بــازی در خط دفاعی، 
طــی مــدت اخیــر بیشــتر در خط میانی بــه کار گرفته می شــد و در امر گلزنی 
نیــز موفــق ظاهر شــده بود و یکــی از گلزنان برتر این تیــم در لیگ قهرمانان 
آســیا نیز محســوب می شــود، در این بازی در قلب دفاعی بکار گرفته شــد 

و بــار دیگــر روی تصمیــم مورایس مهــر تأیید زد.

رضا عنایتی

دنبال طلسم شکنی

پیــکان در آخریــن مســابقاتی کــه رســول خطیبــی را روی نیمکــت داشــت 
مقابــل هوادار و شــمس آذر قزوین به تســاوی رســید و در دو بــازی اخیر نیز 
بــا رضــا عنایتــی مقابــل آلومینیــوم اراک و ذوب آهــن بــه یک امتیاز بســنده 
کرده اســت. حالا رضا عنایتی امیدوار اســت به طلسم تساوی های متوالی 
تیمش خاتمه بدهد. اولین ســه امتیاز می تواند روحیه و انگیزه شــاگردان 

عنایتــی را بــرای ادامه مســیر دوچنــدان کند.

فرشید طالبی مربی تیم فجرسپاسی 
درباره شهرآورد تهران می گوید: »بیش از 
چندین بار است که وقت ارزشمند را صرف 
دیدن دربی پایتخت می کنیم اما متأسفانه 
از این بازی رضایت کامل نداریم. همه 
چیز این دربی درگیر احساسات و حواشی 
می شود اما باز هم وقتی دربی می شود 
پای آن می نشینیم. در جامعه ورزشی ما 
نتیجه گرایی نهادینه شده و کمتر کسی به 
فکر کیفیت فنی است. این دربی بیشتر 
درگیر حاشیه ها و احساسات بود تا مسائل 
فنی، بخشی از این مسأله به مربیان و 
بازیکنان ربط دارد و بخشی هم مربوط به 

هواداران می شود. وقتی بازی های بزرگ 
دنیا مثل رئال مادرید و بارسلونا را می بینیم 
در آن یک فوتبال پرهیجان، موقعیت های 
گل بسیار و حتی گل های زده زیاد را 
شاهدیم اما در دربی پایتخت احتیاط 
حرف اول را می زند. شاید به نظر من 
هوادار اگر می خواهد دربی جذاب ببیند 
به مربی و بازیکن تیمش این جسارت 
را بدهد که بگوید یا برنده شو یا بازنده؛ 
مساوی خیلی برای ما خوشایند نیست.

واقعیت این است که دربی های خوب 
در تاریخ  تقابل استقال و پرسپولیس 
ن  تا پیشکسو  . هستند ر  نگشت شما ا

استقال و پرسپولیس می گویند زمانی 
که ما بازی می کردیم به ما می گفتند تمام 
بازی ها را بباز اما دربی را ببر، این خودش 
یک نوع کری خوانی رو به عقب است.« او 
سطح کیفی دربی را بسیار پایین می داند: 
»حیف است که استقال و پرسپولیس 
که در واقع بازیکنان شان شاکله تیم ملی 
ما را تشکیل می دهند دربی با این سطح 
کیفی را به نمایش بگذارند. آیا در دربی 
پایتخت که بازیکنان ملی پوشی در سطح 
بالا حضور دارند نباید شاهد خلق موقعیت 
گل باشیم؟ نباید حداقل 10 موقعیت 
گلزنی در این بازی ایجاد شود؟ در نیمه اول 

بازی هیچ اتفاق فنی رخ نداد. 45 دقیقه 
فوتبال از نوع دربی انجام شد اما هیچ 
هیجان فوتبالی در زمین ندیدیم هر دو 
تیم محتاط بازی می کردند. قطعاً این نمره 
زیر 10 و تک رقمی خواهد بود. این دربی 
تا دقیقه 74 که امید عالیشاه گل زد هیچ 
اتفاق فنی مثبتی در آن رخ نداد و با آمدن 
VAR هم حاشیه های آن بیشتر شد. قطعاً 
دربی 102 از نظر فنی مردود است. شاید 
هم بخش عمده آن به فرهنگ هواداری 
برمی گردد اما کاش هواداران جایی به 
تیم های مورد عاقه شان بگویند یا برد 

می خواهیم یا باخت.«

در آینه لیگ4
فوتبال ایران

با آمدن VAR حاشیه ها بیشتر شد

طالبی: حیف وقتمان که صرف تماشای دربی شد

 zواکنش

در هیاهوی شهرآورد پایتخت که هنوز بعد 
از 5-4 روز ادامه دارد، اخباری پیرامون 
تغییرات روی نیمکت سه تیم لیگ برتری 

شنیده می شد. 
اولین مربی عبدالله ویسی بود که بعد از 
باخت خانگی مقابل گل گهر و شعارهایی 
که هواداران صنعت نفت علیه او دادند 
استعفایش را تقدیم باشگاه کرد. ویسی 
مدعی بود که خانواده اش چه گناهی 
کرده اند که باید ناسزا بشنوند. از آن طرف 
باشگاه هم وقتی اصرار سرمربی اش به 
جدایی را دیده به صورت مشروط موافقت 
کرده و به همین دلیل هم برای بازی با 
شمس آذر تیمش را در سفر به قزوین 
نی  همراهی کرد. محمدحسین رحما
مدیرعامل باشگاه صنعت نفت آبادان 
در این باره می گوید: »در حال حاضر تیم 
فوتبال صنعت نفت با موضوع جدایی 
ویسی از این تیم مواجه است و دیگر برای 
نیم فصل دوم این مربی را در جمع خود 
نخواهیم داشت. طبق صبحت هایی که 
انجام دادیم از ویسی خواستیم تا پایان 
نیم فصل اول در نفت بماند تا جانشین 
خوبی برای او انتخاب کنیم، چرا که باید 
مشکات باشگاه را به صورت مفصل 
بررسی کنیم. اگر مربی جدید هم بیاید 
مشکات ادامه دار باشد عماً مشکلی 
حل نخواهد شد. ویسی هرچند در 
نیم فصل از تیم فوتبال صنعت نفت جدا 
خواهد شد اما ما جلسه ای با او برای بررسی 
مشکات این باشگاه برگزار خواهیم کرد 
چرا که برخی مشکات ساختاری و مربوط 
به باشگاه است که باید بررسی و برطرف 
کنیم. اگر همین مشکات وجود داشته 
باشد سرمربی بعدی هم دچار مشکل 
می شود و نمی تواند برنامه ای که می خواهد 
را عملی کند. گزینه هایی را در نظر داریم 
اما با توجه به اینکه در جلسات هیأت 
مدیره باشگاه به جمع بندی نرسیدیم 
نمی توانم در این خصوص حرفی بزنم. 

باید گزینه های خارجی و ایرانی مد نظر را 
بررسی کنیم و طبق یک چهارچوب گزینه 
اصلی را انتخاب کنیم. انتخاب سرمربی 
برای نیم فصل از حساسیت خاص خود 
برخوردار است چرا که هر کسی را که 
انتخاب کنیم باید با همین بازیکنان کار 

را ادامه دهد.«
اما در انزلی شرایط برای مهدی تارتار 
فوق العاده است. نتایجی که او به دست 
آورده باعث شده تا به هیچ عنوان باشگاه 
راضی به جدایی و حتی فکر کردن به 
پیشنهاد دیگر تیم ها نباشد. آرش فهمیده 
مدیرعامل باشگاه ملوان می گوید: »خدا 
را شکر امسال دو اتفاق مثبت افتاد؛ اول 
اینکه قرارداد بازیکنان دوساله بوده 
است و دوم اینکه با توجه به اینکه 1۹ 
بازیکن بزرگسال می توانستیم بگیریم، ۶ 
بازیکن آکادمی به ما اضافه شدند و تیم 
جوان تری داریم. تاش ما این است که 
فصل آینده هم بتوانیم همین تیم را حفظ 
و تقویت کنیم. امسال هم از فولاد تماس 
گرفتند و هم از تیم دیگری. من با جدایی 
سرمربی تیم مخالفت کردم و نیم فصل 
هم مخالفت خواهم کرد. برنامه ریزی 
ما دوساله است و می خواهیم با ثبات به 

اهداف مان برسیم.«
سومین سرمربی مهدی رحمتی است. او 
به کارش اعتقاد دارد و استعفا نمی دهد. 
نتایج این فصل نساجی از نظر مالک 
نها  آ ما  ا ه راضی کننده نیست  باشگا
نمی خواهند مثل فصل قبل چندین 
مربی را روی نیمکت شان ببینند. رضا 
حدادیان مالک باشگاه نساجی با تأیید 
این خبر می گوید: »این تنها حرف بنده 
نیست؛ بلکه سرمربی تیم سید مهدی 
رحمتی هم از نتایج تیم رضایت ندارد. 
این یک واقعیت است که خوشبختانه 
سرمربی، اعضای کادر فنی و بازیکنان 
نساجی به آن واقف هستند، اما یک 
واقعیت دیگر وجود دارد که در این شرایط 
باید به مجموعه تیمی کمک کرد. پیش 
از شروع فصل جدید نیز شرایط گذشته 
را کالبدشکافی کردیم که چرا در عرض 
پنج سال مجبور شدیم هشت مربی را 
در نساجی تغییر بدهیم. سعی کردیم 
فکرهای بزرگ و بلندمدت داشته باشیم 

و نگاه مان را تغییر دادیم. به همین دلیل 
با نظر سرمربی، تیم را جوان کردیم. از 
سرمربی قول گرفتیم تیم را در شرایط 
مناسب و تک رقمی تحویل بگیریم تا 
بعد از پوست اندازی و تغییر شاکله، در 
سال های بعد بتوانیم تیمی موفق را روانه 
مسابقات کنیم. فصل جدید را با این 
دیدگاه شروع کردیم و تیم جوان شد. 
چند بازیکن آتیه دار را از تیم های پایه  
به تیم بزرگسالان اضافه کردیم اما باید 

پذیرفت بازی های سنگین آسیایی 
و سطح بالای این مسابقات، 

بازیکنان ما را تحت تأثیر قرار 
داد. همان برنامه در دستور 
کار ما قرار دارد. هم من و 
هم رحمتی از نتایج ناراضی 
هستیم، اما اعتقاد به کار 

هم داریم و مطمئن هستیم 
تیم ما درست می شود. شاید 

نتایج بالا و پایین داشت، 
اما برای ایجاد ساختار 

باید صبـــــــور بود. 
بنده از هواداران 
تیم نســــــــــــــاجی 
درخواست دارم 
که از تمـــــــــــامی 
عوامل باشگاه و 
مجموعه تیــــــمی، 
اعم از سرمربــــــــی 
و تمامی بازیکنان 
حمایت کنند. این 
خواسته قلبــــــــی 
من است؛ چــــون 
مطمئن هستم 
وضعیت تیـــــــم 
تغییر  جی  نسا

خواهد کرد.«

عبدالله ویسی 
بعد از باخت 
خانگی مقابل 
گل گهر و 
شعارهایی که 
علیه او دادند 
استعفایش را 
تقدیم باشگاه 
کرد.

شرایط برای 
مهدی تارتار 
فوق العاده 
است. نتایجی 
که او به دست 
آورده باعث 
شده تا به هیچ 
عنوان باشگاه 
راضی به جدایی 
نباشد.

اما در نساجی 
با اینکه نتایج 
این فصل 
راضی کننده 
نیست مدیریت 
باشگاه 
نمی خواهد 
مثل فصل 
قبل چندین 
مربی را روی 
نیمکت شان 
ببینند

 zگزارش

حسین برزگر یاری
روزنامه نگار

     دوشنبه   27 آذر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7473 

تکلیف سه سرمربی لیگ برتری مشخص شد

 ویسی می رود، تارتار به هیچ وجه
رحمتی همچنان حمایت می شود


